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Licitaţia pentru achiziţia vaccinului HPV, finalizată

“Lupta împotriva cancerului” nu
trebuie să rămână doar un slogan

Principalul risc sistemic pentru România
este legat de tensionarea echilibrelor
macroeconomice, iar soluţia constă în
reducerea treptată a deficitului bugetar, precum
şi în accelerarea reformelor structurale, a
declarat, miercuri, guvernatorul Mugur Isărescu,
la conferinţa de prezentare a Raportului asupra
stabilităţii financiare - „Este adevărat că
economia României a arătat în perioada ce a
urmat recentei crize financiare o creştere
susţinută, mai ales după 2013. Astfel, rata
medie de creştere economică din ultimii cinci
ani se situează în jurul nivelului de 4,6%. Pentru
a avea un reper în acest sens menţionez că
media ratelor de creştere economică în Uniunea
Europeană s-a situat, în aceeaşi perioadă, în
jurul nivelului de 2,1%. Acest ritm de creştere
impresionant pe care l-a consemnat economia
României şi care a contribuit la diminuarea
decalajului faţă de media Uniunii Europene a

fost însă asociat cu
creşterea importantă a
consumului, în dauna
investiţiilor. Mai ales în
dauna investiţiilor
publice“. Isărescu a
afirmat că slaba corelare
a majorării consumului (şi
deci a cererii interne
agregate) cu potenţialul
economiei naţionale,
acesta depinzând în
mare măsură şi de

investiţii, a făcut ca performanţa creşterii
economice să fie legată, corelată nefericit, de o
dinamică ridicată a importurilor, cu efecte
negative asupra balanţei externe, întrucât în
mod permanent importurile s-au situat cu mult
peste creşterea exporturilor. El a menţionat că şi
exporturile au crescut, nefiind vorba despre o
performanţă slabă a lor, ci, mai degrabă, despre
o supraperformanţă a importurilor. Potrivit
guvernatorului băncii centrale, cea mai
importantă provocare economico-financiară
căreia România trebuie să-i facă faţă în
perioada următoare este deficitul extern,
respectiv deficitul de cont curent, cu atât mai
mult cu cât la nivel regional ţara reprezintă o
excepţie în ceea ce priveşte evoluţia din ultimii
ani a contului curent - „Noi aici nu dorim câtuşi
de puţin să facem profeţii negre. Câtuşi de
puţin. Repet, nu facem profeţii şi nici nu cobim,
dar este datoria noastră să arătăm acest lucru,
cu atât mai mult cu cât a existat şi mai
observăm această tendinţă să se arate numai
lucrurile bune. Imaginea trebuie prezentată în
totalitate şi cu ce e bun şi cu ceea ce este
riscant. Noi vorbim de riscuri şi raportul este
despre riscuri. Avem această hartă a riscurilor.
E bine că avem creştere economică, dar hai să
vedem cum o obţinem şi cum putem să o
menţinem pentru că dacă continuăm cu această
tendinţă, mai devreme sau mai târziu trebuie să
facem o corecţie şi orice corecţie costă şi nu e
plăcută, e dureroasă“.
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Creșterea
economică -

mare, dar proastă

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat
miercuri, la conferinţa la nivel înalt “Valoarea datelor în
oncologie”, că licitaţia pentru achiziţia vaccinului HPV
este finalizată.

“Licitaţia pentru achiziţia vaccinului HPV este
finalizată, este în evaluare. Vom putea implementa şi
acest lucru, deci sunt lucruri care merg. Molecule noi
care vor fi introduse. Oricum, ştiţi foarte bine, am ieşit
din zona roşie a Uniunii Europene, practic, şi am ajuns
totuşi să putem discuta că putem trata în condiţii de
siguranţă pacienţii”, a spus Pintea, după participarea la
deschiderea evenimentului organizat de Centrul pentru
Inovare în Medicină, în contextul Preşedinţiei României
la Consiliul UE.

În cuvântul rostit în cadrul conferinţei, Sorina Pintea
a subliniat necesitatea bugetării programelor naţionale
de luptă împotriva cancerului. “În 2017 a demarat
implementarea unui obiectiv important al Strategiei
Naţionale de Sănătate, obiectiv care are şapte axe
prioritare. Şi aici mă refer la Planul Naţional de Cancer.
Şi am începe prin monitorizarea cancerului prin registre
regionale de cancer şi un registru naţional. Ministerul
Sănătăţii a dezvoltat şi are în implementare în acest
moment în parteneriat cu Ministerul Comunicaţiilor un
proiect finanţat prin Programul Operaţional
Competitivitate, care vizează consolidarea sistemului de
informaţii în sănătate. Consolidarea registrelor de
cancer reprezintă o componentă importantă a acestui
proiect”, a precizat ministrul.

108 registre de boală

Implementarea proiectului realizat în parteneriat cu
Ministerul Comunicaţiilor a început în urmă cu 6 luni şi
urmează să se încheie peste un an, a spus ministrul
Sănătăţii. “Sunt 108 registre de boală în acest moment.
Dar, pe lângă aceste registre de boală, avem registre de
pacienţi, avem mai multe lucruri în desfăşurare. Pe de
altă parte există Programul informatic al Casei, care ar fi
putut fi utilizat în acest sens, în a constitui, cel puţin
parţial, aceste registre. Pot să vă spun că lucrăm la
acest aspect. Sunt mai multe lucruri în implementare.
(...) E nevoie de o predictibilitate în sistem. Ca să poţi
bugeta o activitate corespunzător, trebuie să ai şi o
predictibilitate”, a explicat Pintea.

Ministrul Sănătăţii a mai amintit proiectele de
consolidare a Programului naţional de screening pentru

cancerul de col uterin şi instituirea proiectelor-pilot
pentru screening pentru cancerul de sân şi cancerul
colo-rectal, “investiţiile importante” în dotarea cu
computer tomograf şi aparate de rezonanţă magnetică
nucleară, elaborarea de programe terapeutice pentru 32
de molecule noi care au fost incluse în Programul
Naţional de Oncologie. “Prin programul derulat cu
Banca Mondială, s-au achiziţionat opt aparate de
radioterapie, dintre care unele s-au instalat deja, iar
celelalte vor fi instalate până la sfârşitul acestui an. Pe
de altă parte, împreună cu cei de la Banca Mondială,
am negociat achiziţia a încă 10 aparate de radioterapie
pentru a fi instalate acolo unde numărul pacienţilor este
mare şi în creştere”, a indicat Pintea.

2018 – cancerul a ucis 2 milioane de oameni

La rândul său, Victor Negrescu, consilier onorific al
prim-ministrului, a accentuat că sintagma “lupta
împotriva cancerului” nu trebuie să rămână doar un
slogan, menţionând că, dacă în 2015,1,3 milioane de
persoane mureau în UE din cauza cancerului, în 2018
numărul acestora a ajuns la aproape 2 milioane. “A
folosi datele, inovaţia, în ceea ce înseamnă actul
medical astăzi reprezintă o realitate, asupra căreia ar
trebui să ne aplecăm şi pentru care trebuie să acordăm
o finanţare adecvată atât la nivel naţional, cât mai ales
la nivel european. Este foarte bine că ne fixăm priorităţi
largi, dar, de asemenea, ar fi extrem de important în
contextul negocierilor privind viitorul buget european să
alocăm politicilor de sănătate o finanţare adecvată.
Acest lucru înseamnă într-adevăr ca în viitorul buget să
reuşim să alocăm resursele corespunzătoare nu doar în
Programul de cercetare ‘Orizont Europa’, cum se pare
că s-a gândit, dar şi pentru alte tipuri de soluţii de
finanţare la nivel european, inclusiv în politica de
coeziune, inclusiv în politica destinată formării resurselor
umane. Ar trebui ca această finanţare la nivelul sănătăţii
să devină o finanţare pluridisciplinară, adică să regăsim
soluţii de finanţare pe toate axele posibile de finanţare la
nivel european”, a spus Negrescu.

Potrivit preşedintelui Centrului de Inovare în
Medicină Bucureşti, Marius Geantă, organizatorii
conferinţei “Valoarea datelor în oncologie” doresc
propunerea pe agenda UE a unui “plan european
împotriva cancerului, care să fie bazat pe date, pe
tehnologii, pe inteligenţa umană şi pe empatie”. 

Curtea de Apel Constanţa a
amânat, încă o dată, miercuri, pentru
data de 6 iunie, pronunţarea în dosarul
în care arhiepiscopul Tomisului, ÎPS
Teodosie, este judecat pentru că ar fi
obţinut ilegal fonduri europene. Decizia
care urmează să fie luată de instanță

va putea fi atacată la Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie.

DNA a cerut instanţei
condamnarea arhiepiscopului
Tomisului la perioada maximă
prevăzută de lege şi achitarea
prejudiciului creat, considerat a fi de

aproape 1,4 milioane de lei, în timp ce
avocatul acestuia a solicitat achitarea
clientului său.  Avocatul lui Teodosie,
Maria Vasii, a precizat că Arhiepiscopia
Tomisului nu a fost notificată de
Agenţia pentru Plăţi şi Intervenţie în
Agricultură (APIA) privind nereguli cu

suprafeţele de teren pentru care au
fost cerute fonduri europene, iar ÎPS
Teodosie a declarat în instanță că
faptele din rechizitoriul întocmit de
anchetatori în acest dosar nu există și
că nu se simte încriminat de niciuna
dintre acuzaţiile care i se aduc. 

Sentinţă amânată în dosarul arhiepiscopului Tomisului


